
MEMO

Van : Ton Bavinck
Voor : Gemeente West Betuwe, college van B en W
Betreft : Onderbouwing aanvraag voor permanente uitbreiding BS Herwijnen
Datum : 26-09-2022

Dames en heren,

Bijgaande treft u:
1. Het formulier m.b.t. de aanvraag voor een permanente uitbreiding van de BS Herwijnen met

één lokaal;
2. Een plattegrond waarop met stippellijn is aangegeven waar de uitbreiding op de eerste

verdieping moet komen;
3. De bijbehorende investeringsraming zoals opgesteld door ‘Lakerveld Ingenieurs en

Architecten’.

Dit Memo dient ter onderbouwing van de aanvraag.

Context
Met ingang van het schooljaar 2017-208 werd de BS Herwijnen na de vernieuwbouw van het pand
aan de Achterweg in gebruik genomen. De gebruikers van het gebouw zijn CBS Herwijnen, OBS De
Schatkist en Peuteropvang en BSO van ‘De Kinderkamer’.
Bij oplevering waren er 8 lokalen voor de CBS, 3 lokalen voor de OBS, 1 lokaal voor Peuteropvang en
algemene ruimtes die ook voor BSO worden benut.
Het algemene beeld op dit moment is dat de CBS de komende jaren blijft sturen op een bezetting
van 8 enkelvoudige groepen (waar dus ook de oorspronkelijke 8 lokalen voor nodig zijn). De OBS kan
het de komende jaren niet meer redden met 3 groepen want onderwijskundig is dit in een
zogenaamde 3-combinatiegroep niet meer te behappen en er moet dus een vierde groep (en
daarmee ook een vierde lokaal) bij komen.
De Kinderkamer heeft een toenemende ruimtebehoefte voor POV en BSO en zij werken nu
noodgedwongen met een wachtlijst.
Door deze situatie hebben we te maken met een acuut ruimtegebrek en zonder de gevraagde
uitbreiding zal dit  de komende  jaren steeds meer gaan knellen.

Onderbouwing met cijfers
De ruimteberekening voor de Schatkist is alsvolgt:
Volgens de ruimtestaat heeft de Schatkamer 407 m2 BVO en hebben ze bij 53 leerlingen (teldatum
01-10-2021) recht op 200 + (53 x 5,03) = 467 m2 BVO en dan komen we dus 67 meter tekort. De
verwachting is dat er op 01-10-2022 65 leerlingen geteld gaan worden en dat zou dan uitkomen op
200 + (65 x 5,03) = 527 m2 BVO en dan is het tekort zelfs 120 m2.

Voor de CBS komt het neer op: Volgens de ruimtestaat heeft de CBS 1.071 m2 BVO en hebben ze bij
171 leerlingen (teldatum 01-10-2022) recht op 200 + (171 x 5,03) = 1.060 m2 BVO en dat komt dus
nagenoeg overeen en dan klopt ook wel want de school werkt met acht enkelvoudige groepen (en
dat blijft de komende jaren ook het uitgangspunt) en hebben dus een lokaalbehoefte van 8 lokalen.

In zijn totaliteit hebben we voor beide scholen een BVO van 1.478 m2: als we uitgaan van de
teldatum 01-10-22 tellen we in totaal 236 leerlingen en dan recht op 400 + (236 x 5,03) = 1.587 m2
en dan komen we dus 109 m2 tekort.

Als we onderwijskundig uitgaan van 8 groepen CBS en 4 groepen OBS + de ruimtebehoefte voor
kinderopvang en BSO zouden we voor de korte en lange termijn genoeg hebben aan de uitbreiding
met 1 lokaal.
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Perspectief brede school
Hoewel het ruimtetekort zich nu in eerste instantie toespitst op OBS De Schatkist, is een uitbreiding
met één lokaal op de langere termijn een voorziening ten behoeve van alle drie de gebruikers van
de brede school. Immers door de toenemende druk op de kinderopvang en de groeiende  vraag naar
buitenschoolse opvang, kunnen we concluderen dat het gebouw in de huidige omvang aan de
maximale capaciteit zit. De Kinderkamer maakt voor de BSO gebruik van de gezamenlijke ruimtes
maar deze zijn ook nodig om vorm en inhoud te geven aan het onderwijs zoals we dat vandaag de
dag willen geven. Op dit moment worden alle beschikbare ruimtes, zelfs de personeelskamer,
ingezet ten behoeve van onderwijs en opvang.
De gebruikers streven er met elkaar naar op het gebouw zo optimaal  en flexibel mogelijk te
gebruiken en er is sprake van een uitstekende onderlinge verstandhouding en samenwerking maar
het effectieve ruimtetekort is een belemmerende factor.

Langere termijn verwachting
Kijkend naar de reële prognoses voor alle drie de gebruikers, zijn we van mening dat we met de
gevraagde uitbreiding met één permanent lokaal ook op de langere termijn voldoende capaciteit
hebben.

Aanvraag permanente uitbreiding
In het constructieve overleg met de gemeente hebben we ook de optie van een tijdelijke uitbreiding
d.m.v. het plaatsen van een unit overwogen. Echter, gezien de daarmee gepaard gaande hoge
kosten en de beperkte mogelijkheden m.b.t. een geschikte plek voor plaatsing en vooral vanwege
het feit dat we het probleem daarmee slechts tijdelijk zouden oplossen, zijn we unaniem van mening
dat de gevraagde permanente uitbreiding met één lokaal de beste oplossing is.

Stichting LOGOS verzorgt voor de brede scholen in de voormalige LIngewaal kernen van West
Betuwe beheer en onderhoud van de gebouwen en vertegenwoordigt daarbij alle gebruikers. Dit is
ook de reden dat wij deze aanvraag verzorgen, hoewel het in eerste instantie gericht is op een
uitbreiding voor OBS De Schatkist (ressorterend onder het bestuur van O2A5).
Zoals hierboven geschetst zal de uitbreiding op de langere termijn flexibel ingezet kunnen worden
ten behoeve van alle gebruikers.

Leerdam, 27-09-2022
TB
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